
SOLIDARNOŚĆ" ZIEMIA RADOMSKA
, rodziny - konferencja prasowa kandydatów do Sejmu: 
ANTY KUCHARSKIEJ, JANA ŁOPUSZAŃSKIEGO 

REJCZAKA

Zmiana kursu 
Politycznego państwa: 
^STWO SILNE SIŁĄ RODZINY

Dlaczego politycy AWS tak stawiają na rodzinę, 
AWS tak walczy o prawa dla rodziny? - Na te pytania 

gadali kandydaci radomskiej Akcji Wyborczej Solidarność 
^Jntu Rzeczypospolitej Polskiej: Jolanta Kucharska, 
, "Puszański i Jan Rejczak na programowej konte- 
pasowej 11 września.

^ukończenie kampanii wyborczej w Biuletynie

i p P"delyn kończy prezentację kandydatów A WS do Sejmu i Se- 
^'ed^tawialiśmv sylwetki ewentualnych przyszłych parlamenta- 

Vv Porządku, jaki wyznaczały programowe konferencje praso- 
^'ędzie możliwe przekazanie, przed wyborami, informacji o ostat- 
t°yerencj‘ programowej, dotyczącej zagadnień związanych z sa-

<!r>> Odbędzie się one w przedwyborczy czwartek, a udział w niej 
j Ryszard Falek, który nie uczestniczył >v żadnej z poprzed-

s^^elkę prezentujemy w bieżącym numerze, jednak bez tlapro- 
' ^ubileresowanych programem A IKS w stosunku szeroko 

^ailej samorządności, z konieczności, musimy odesłać do innych
■P^eAa2l/.

Przypominamy, że radomski AWS wystawił 16 kandydatów 
'jednego kandydata do Senatu. W tym numerze, jak na Biule- 

.^dowy przystało, w sposób szczególny, przypominamy kandyda- 
v, '"dów NSZZ ..Solidarność" Ziemia Radomska. - Zapraszamy

A.R.

głosować, aby glos był ważny?

l *Na liście kandydatów do Senatu szukamy 
^eru 9 j obok nazwjska Zdzisław Maszkiewicz 
f ratce - stawiamy znak „X”.

S,.;L *W książeczce ze spisem kandydatów do 
*1111 szukamy listy nr 5 - kandydatów AWS i na 

litej C'6’ Prz> wybranym przez nas kandydacie 
I ^ym), w kwadracie stawiamy znak „X”.

Nasz jedyny kandydat do Senatu 
ZDZISŁAW

MASZKIEWICZ 
przewodniczący NSZZ „Soli
darność” Ziemia Radomska

Ma 47 lat, mieszka w Pion
kach. Jest żonaty, ma córkę studentkę Po
litechniki Szczecińskiej. Ukończył Po
maturalne Studium Zawodowe w Dębli
nie, zyskując specjalność elektroniki 
ogólnej.

Z Solidarnością związał się od 
chwili jej powstania w 1980 roku, kiedy

to współorganizował strukturę związkową w jednym z zakładów ZTS
„Pronit” w Pionkach.

Przez kilkanaście lat „bycia” w Solidarności i z Solidarno
ścią wyróżniał się szczególną otwartością na problemy ludzkie, umie
jętnością odczytywania uczuć i problemów ludzi skrzywdzonych.

W okresie stanu wojennego niósł pomoc rodzinom interno
wanych.

Po roku 1989, swoje siły i umiejętności zaangażował w wal
kę z bezrobociem w naszym województwie. Podejmował i podejmuje 
inicjatywy pomocowe dla społeczności lokalnej.

Jest członkiem Zespołu Komisji Krajowej NSZZ „Solidar
ność” d/s Walki z Bezrobociem. Już drugą kadencję, reprezentując 
„Solidarność" Ziemi Radomskiej, występuje w obronie interesów pra
cowników i bezrobotnych na forum Wojewódzkiej Rady Zatiudnie- 
nia, korzystając z praw członka Rady. Przez kilka lat angażował się w 
tworzenie związkowej instytucji ubezpieczającej od bezrobocia. Był 
współtwórcą Komitetu Inicjatyw Lokalnych w Pionkach i Fundacji 
„Pomocna Dłoń”, powołanej w celu pomocy bezrobotnym i ich rodzi
nom.

Jetto zaangażowanie i wrażliwość na ludzką krzywdę, oraz 
konsekwencję w działaniu docenili związkowcy „Solidarności Ziemi 
Radomskiej. Od 1992 roku, przez trzy lata, był Wiceprzewodniczą
cym, a w marcu 1995 roku związkowcy powierzyli mu najwyższą funk
cję związkową w Regionie Ziemi Radomskiej - Przewodniczącego Za
rządu Regionu. Jednocześnie pełni funkcję Przewodniczącego Tere
nowej Komisji Koordynacyjnej „S” w Pionkach.

Przez te wszystkie lata pracuje na rzecz realizacji swoich ma
rzeń o wolnej, sprawiedliwej, bezpiecznej i przyjaznej dla rodziny Pol
sce. Był współtwórcą Komitetu Obywatelskiego NSZZ Solidarność w 
Pionkach i członkiem Komitetu Obywatelskiego Ziemi Radomskiej. 
Od 1996 roku jest członkiem Akcji Katolickiej w Parafii św. Barbary 
w Pionkach.

Jako Przewodniczący Regionalnego Oddziału Akcji Wybor
czej Solidarność Ziemia Radomska, ma nadzieję, że wspólnie z inny
mi radomskimi parlamentarzystami AWS, realizując program AWS, 
ziści swoje marzenia
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Nasz jedyny kandydat do Senatu 

ZDZISŁAW
MASZKIEWICZ

Drodzy przyjaciele!

Zwracani się do Was wprzed- 
' dzień wyborów do parlamentu. W 
czas, gdy rozstrzygać będziemy o 
losach naszej Ojczyzny. Eziś, po 
ośmiu latach od naszej „ bezkrwa
wej rewolucji \89 roku, „Solidar

ność" znowu bierze na siebie ciężar poprowadzenia pra
wicy do wyborów.

Cztery lata temu byliśmy rozbici i tym pozwoliliśmy 
wygrać ludziom „poprzedniej epoki", Eziś stajemy razem 
jako Akcja Wyborcza Solidarność. Trzonem programu AWS 
jest program „Solidarności". Zatem mamy szansę, jakiej 
nie mieliśmy wcześniej, szansę by proponowane przez nas 
od wielu lat rozwiązania stały się rzeczywistością. Związ
kowcy znają program „S”, program AWS jest jego konty
nuacją.

Cd czterech lat, związek zawodowy „Solidarność", 
będący ze swej natury społeczną siłą nacisku, która - w 
różnych formach określonych prawem, jest uprawniona do 
reprezentowania i obrony interesów pracowników - bory
ka się z podstawowym problemem: brakiem odpowiedzial
nego partnera. Takim partnerem nie stała się obecna ko
alicja rządząca, niestały się ministerstwa. Znamy przecież 
wyniki negocjacji, wielokrotnych protestów struktur bran
żowych naszego związku i ustaleń „Komisji Trójstronnej". 
W przytłaczającej większości przypadków, wszelkie ustale
nia z rządem nie były przez niego realizowane.

Eziś możemy to zmienić! Po kilku latach dominacji 
postkomuny, jest szansa na zmianę rządzących, tą szansą 
jest AWS!

Powtarzam zatem za Marianem Krzaklewskim: A WS 
jest tv tej chwili najbardziej realnym pomysłem na wygra
nie wyborów i realizację programu dla Polski",

Zwracam się do Was 1. rodzy Związkowcy, byście po
szli do wyborów i oddali swój głos na Akcję Wyborczą So
lidarność. To jedyna siła polityczna, która może dziś sku
tecznie wygrać z postkomunistami. Obok nas idą do wybo
rów inne prawicowe ugrupowania. Mają podobne progra
my do naszego, mogą je realizować razem z nami. Wśród 
nich są naprawdę wspaniali i wartościowi ludzie: będą 
mogli włączyć się w prace dla Polski.

Ale powtarzam jeszcze raz: dziś wygrać z postkomu
ną może tylko AWS. I laczego? Odpowiadając na to pyta
nie. Stefan Niesiołowski na lamach Tygodnika AWS napi
sał: „Kto przeszkadza Akcji Wyborczej Solidarność, pod
nosząc własną, realną lub pozorną krzywdę, staje się wspól-

nikiem komunistów. Kto obok AWS i ROP buduje kolejni, 
prawicową listę wyborczą, jest sojusznikiem komunistów 
albowiem to oni skorzystają z głosów odebranych prawic) 
i zmarnowanych na skutek wyborczego progu ”.

Kończąc ten list, chcę Wam podziękować za zaufanie 
jakim mnie obdarzaliście przez ostatnie lata. Chcąc
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pełnić swój obowiązek wobec Was wszystkich, dziśstaję^ ś 
wyborów jako kandydat AWS do Senatu RE:

E ziś jesteśmy znów razem. Jesteśmy w Akcji Wylot 
czej Solidarność. Chodźmy razem służyć Polsce!

.'jo--
■ V

>
 Cywilizacja Europy budowała się przez wieki tf
fundamencie uniwersalnych wartości chrześcijaństwa. 1)' 'i; t 

ko te wartości mogą jej zapewnić rozwój. Religia chrześcijańsK^ 
powierzyła rodzinie szczególną rolę. AWS tę rolę dostrzega i 
poważne zagrożenia jej praw. Tendencje, w Polsce i w zachód 
niej Europie, zmian ustawodawodawstwa w kierunku trakto"3 
nia osobno poszczególnych członków rodziny: mężczyny, kobie 
ty, dzieci są przeciw naturalnemu środowisku człowieka, jak'0 
jest rodzina. - To główna teza postawiona programowi AWS.!1 
przywrócił rodzinie należne jej miejsce. „Rodzina będąca cC’ 
znacznie więcej niż tylko zwykłą jednostką prawną, spoleo11' 
czy ekonomiczną - możemy przeczytać w Karcie Praw Rodź1®' 
dokumencie Kościoła katolickiego, na który powoływali sięk3® 
dydaci na posłów - stanowi wspólnotę miłości i solidarno*1 
jedyną pod względem możliwości nauczania i przekazy^ 
wartości kulturalnych, etycznych, społecznych, duchowychi 
ligijnych, istotnych dla rozwoju i powoi 
ków." Pozbawienie rodziny jej praw', warunków wypełnienia P1^ 
pisanych jej naturalnych praw, oznacza; 
konywali uczestnicy czwartkowej konferencji.

Cywilizacja Europy budowała się przez wieki i>

Jolanta Kucharska Jan Łopuszański

Ma 43 lata, mieszka w Rado
miu. Dyplomowana ckonomistka. 
Mężatka, ma 19-lctnią córkę. Dzia
łalność publiczną realizuje poprzez 
przynależność m.in. do Stronnictwa 
Demokracji Polskiej. Forum Kobiet 
Katolickich, Stowarzyszenia „Cari
tas Chrustiana”, Fricnds of human 
life, Akcji Katolickiej.

. Była też delegatką Forum Kobiet Katolickich na IV 
'5tową Konferencję Kobiet w Pekinie.

li:

Jan Rejczak
doktor nauk technicznych 

pracownik naukowy Politechniki 
Radomskiej

Jan Rejczak urodził się w Ra
domiu w 1946r. Maturę uzyskał w 
Liceum Ogólnokształcącym im. 
T.Chałubińskiego. W 1970r. po stu
diach na Wydziale Mechaniki Precy
zyjnej Politechniki Warszawskiej

dzenia własnych ct do rodzmnegO mjasta i podjął pracę konstruktora-tech- 
irunków wypełnieniap <oga w Nakładach Metalowych „Łucznik”. Od 1973r. jest 
zagładę cywilizacji ^Zycje]em akademickim w Wyższej Szkole Inżynierskiej

Państwo polskie musi zmienić kurs polityczny naroAk, “““ . .
. ... ,. , ,...*. -.tosc Al i Elektroniki Transportu Politechniki Radomskiej.

•0'? ^tlomiu. Obecnie pracuje jako adiunkt w Instytucie Auto-

nę, jeśli chce się pozbyć problemów dzisiejszej rzeczywista 
to podstawowe założenie programu AWS. ,

’.. ........ .....J _.x ____________r._
W zmianie prawa podatkowego, na uzależniające podat^ j 
wysokości dochodów rodziny, a nie osoby zarabiającej. l°z 
lei oznaczałoby, że matki - nie zmuszone do latania budże^ , 
mogłyby dłużej opiekować się dziećmi, tym samym lepiej Jej 
chowywać. Rodziny nie obawiałyby, że nie zapewnią dzieC 
podstawowych potrzeb. u

Kurs na politykę prorodzinną, to zmiany w systemie 
kacji, zdrowia, kultury, to nowe systemy ubezpieczeń Spor
nych i zdrowotnych. - Jak miałyby się one dokonywać, 
szczegółowo nasi kandydaci. Szczególnie podkreślali 1 
poważnych zmian w szkolnictwie. Wskazywali na wielkąP0 .

U »» w VV 4L.U.1 i UI11U / Ł T ł

W czym miałby się przejawiać ten kurs prorodziitffl(

^o radomskim czerwcu 1976r. organizował pomoc łu
pi skrzywdzonym w związku z robotniczym protestem, 

był prześladowany przez Służbę Bezpieczeństwa.
Współzałożyciel NSZZ „Solidarność” Ziemia Radom- 

''Wiceprzewodniczący Zarządu Regionu w 198 lr., delegat 
'' II Krajowy Zjazd NSZZ „Solidarność” w Gdańsku.

13 grudnia 198lr. aresztowany i internowany w Kiel- 
Po opuszczeniu więzienia bezrobotny.
W latach 1983-1989 pracuje jako katecheta. Członek 

Zasowskiej Rady Społecznej pierwszej kadencji.
Od 1989rokujest prezesem Klubu Inteligencji Katolic- 
Radomiu.

Inicjator Ruchu Komitetów Obywatelskich, przewodni-z.ui.an 3z.1svi.uv.w.t. „ ..u .. inicjator Kuchu Komitetów Obywatelskich, prz
bę budowy autorytetu nauczyciela, drugiego po rodzicac Ay Komitetu Qb eJski ZJemi Radomskj ■ 

1 ......... 1 ’ " .......'------ zkoły sainorZ‘ld
spen.-^
., zmiany5- 

nauc^1’

chowawcy dzieci i młodzieży. Stawiali na szl 
na możliwość wyboru szkoły przez rodziców. - Spehiien,e 
założeń wymaga woli politycznej, zmiany prawa, 
mu finansowania szkolnictwa, weryfikacji programu 
przekonywali politycy.

/!./?. /i pf w<juiu III S ii d et luk cu /i. ot.hrr,nv iu - puHilWrl}

Wojewoda Radomski w latach 1990-1992.
Radny samorządu radomskiego od 1990, od 1994 roku 

^odniczący Rady Miejskiej w Radomiu.
. Członek redakcji diecezjalnego tygodnika katolickiego

, Żonaty; żona Dorota, farmaceutka, pracuje w Wienia- 
k.

- radomianin, 42 lata. 
Prawnik, polityk, publicysta. 
Żonaty, pięcioro dzieci. Poseł 
Ziemi Radomskiej z listy Ko
mitetu Obywatelskiego „Soli
darność” (1989-91) oraz Wy- 
borczci Akcji Katolickiej 
(1991-93).

Ryszard Falek

Dotychczas pełnione funkcje: 
zawodowe

brygadzista, a następnie kie
rownik Zakładu nr 1 w GSP 
„Asko” w Radomiu (1980- 
84) 
nauczyciel bilogii i chemii w 
PSP Nr 10 w Radomiu 
(1984-92) 
wizytator szkół w gminach: Jedlnia Letnisko, Gózd, Iłża, 
Rzeczniów, a następnie z-ca dyrektora Kuratorium 
Oświaty w Radomiu (1992-94) 
wiceprezydent Miasta Radomia od 1994r.

społeczne
przewodniczący komitetu założycielskiego KZ NSZZ 
„Solidarność” w GSP „Asko” w Radomiu (październik 
1980r.)
przewodniczący Komitetu Obywatelskiego Dzielnicy 
Kaptur-Wacyn (1990)
wiceprzewodniczący Komisji Zakładowej nr 1 oraz prze
wodniczący Sekcji Regionalnej NSZZ „Solidarność” 
Ziemia Radomska Pracowników.Oswiaty 
radny Rady Miejskiej w Radomiu liii kadencji od 1990r. 
przewodniczący Rady Miejskiej w Radomiu (1991-94) 
współzałożyciel i przewodniczący (do chwili obecnej) 
Zarządu Regionalnego Partii Chrześcijańskich Demo
kratów

Kwalifikacje:
mgr inż. chemii (Politechnika Świętokrzyska w Rado
miu 1980r.)
studia podyplomowe z informatyki (WSP Kielce 1995r.) 
studia podyplomowe z administracji i zarządzania 
(UMCS Lublin 1997r.)
zdany egzamin dla kandydatów na członków rad nad
zorczych spółek skarbu państwa (Radom I997r.)
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EDUKACJA NARODOWA
w programie AWS

W y c h o w a n i e
Proces wychowania dzieci i mło

dzieży zgodnie z tezami zawartymi w rozdziale dotyczą
cym rodziny polskiej musi być prowadzony w sposób har
monijny zarówno w domu jak i w szkole. Odrodzenie wy
chowawczej roli szkoły, przeciwstawianie się niebezpie
czeństwom zagrażającym dzieciom i młodzieży. Przygoto
wanie młodego pokolenia do naturalnego przejmowania 
obowiązków rodzinnych, obywatelskich i zawodowych, sta
nowi podstawowy cel polityki edukacyjnej AWS. Do naj
ważniejszych zadań w tym zakresie zaliczamy:

opracowanie bogatej oferty programów wychowaw
czych wyrastających z kanonu rodzinnych wartości, 
przede wszystkim moralnych i patriotycznych, respek
tujących społeczną naukę Kościoła katolickiego, 
otwarcie szkoły dla środowiska tak, aby każda polska 
szkoła stała się lokalnym centrum kultury, rekreacji i 
sportu,
uczynienie polskiej szkoły miejscem naturalnego i przy
jaznego spotkania, a także współpracy pedagogów i ro
dziców oraz zaangażowania uczniów,
wzmocnienie zasady pomocniczości szkoły wobec ro
dziny, w tym również w rozwiązywaniu problemów 
materialnych,
uznanie podmiotowości wychowanków oraz naucza
niem ich samorządności.

Przemiany w Oświacie
Zadania polskiej szkoły w warunkach wolności i 

demokracji kształtują się następująco:
wspieranie harmonijnego rozwoju umysłowego, psy
chicznego i fizycznego oraz kształtowanie moralnej 
postawy,
wprowadzenie w dziedzictwo kultury narodowej oraz 
kształcenie umiejętności życia w rodzinie i środowisku, 
demokratycznym państwie i pluralistycznym społeczeń
stwie,
przygotowanie do życia zawodowego w warunkach no
woczesnej organizacji pracy.

W celu stworzenia warunków dla realizacji przed
stawionych zadań zamierzamy:
•
♦

dokończyć proces przekazywania szkół samorządom, 
wprowadzić w życic przygotowaną przez polskie śro
dowiska oświatowe w 1991 roku systemową reformę 
programową skierowaną na kształcenie umiejętności 
samodzielnego, efektywnego myślenia i działania, 
podjąć poważne prace studialne nad zmianą etapów 
kształcenia, 
upowszechnić kształcenie na poziomic szkoły średniej,

360/97
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podjąć radykalne działania na rzecz reformy szkolnie- s 
lwa zawodowego w kierunku otwarcia przed nim szer
szych możliwości rozwojowych, 
systematycznie wspomagać rozwój edukacji przedszkol
nej nastawionej na wspieranie wychowania rodzinne- 
go.

| Dlatego leż:
muszą być stworzone perspektywy rozwoju 

tauki oraz opracowane stabilne unormowania skła- 
ające do podejmowania działalności naukowo-badaw- 

*ej i wdrożeniowej. Wymaga to rn.in. nowego zdcll- 
'll)wania podmiotów i przedmiotów badań, zasad ich 
lansowania, określenia roli i zadań placówek nauko- 
łVch oraz metod wdrażania postępu nauko-tcchnicz- 
’csO, a także uporządkowania i uzupełnienia przepisów

Szkolnictwo Wyższe
Na progu XXI wieku, wobec wyzwań, jakie niesie 

współczesna cywilizacja i konkurencja, osiągnięcie pomyśl' 
. QV, U ŁlłIXZ,Vz V* I 1 IW limu 1 UŁM [J VHU VIII II |.U Ł.V | J 1 • I

ncgo rozwoju społeczeństwa i państwa polskiego wyni< ^Wa (ustawy 0 działalności badawczo-rozwojowej, o
znacznie szerszego upowszechnienia wykształcenia wf 
ższego. Dlatego niezbędna jest realna zmiana polityki 
bcc szkolnictwa wyższego i nauki.

Przyjmujemy do realizacji następujące kierun*\ 
przemian w szkolnictwie wyższym;
• i

gństwowym instytucie naukowym, itd.),
’Jicż.y stworzyć prawne i finansowe warunki sprzyjącc 
Wrukluryzacji istniejących instytucji naukowych, 
"'Zględniając przy tym bezpieczeństwo socjalne pra
wników oraz wykorzystanie ich potencjału naukowc- 
lo,
*ażnym zadaniem jest wkomponowanie w gospodarkę 

(*°lnorynkowąmechanizmów skłaniających do osiąga- 
. ., .... ''lefcktywnościekonomicznejwoparciuowykorzy-

roku realną była możliwość kształcenia około 40/o SP lanie osiągnięć i możliwości zespołów badawczych,

rozbudowanie oferty edukacyjnej, stworzenie systenlL 
finansowania sprzyjającego rozwoju szkolnictwa 
ższego, dążenie do udostępnienia jej dla coraz szerszy0 
kręgów społeczeństwa tak, aby w perspektywie 201 .

łcczeństwa w grupie wiekowej 19-24 lat, 
wyższe uczelnie powinny być dostępne dla wszystka i 
absolwentów szkół średnich, a podstawa przyjęcia111 i 
studia wyższe powinna być matura państwowa, 
szkolnictwo wyższe powinno obejmować studia za"'01 
dowe, kończące się tytułem licencjata (lub inżynier3) i 
studia akademickie, w których podstawowym modejet i 
powinien być układ trójstopniowy: licencjat (lub inZ-; 
nier) - magister - doktor, 1
szczególną wagę należy przywiązać do instytucji > ;
lod oceny poziomu kształcenia w poszczególnych ’JC^ 
niach (niezależnie od ich statusu własnościowego)’J ; 
również trybu i kryteriów stosowanych przy udziel3”1 
uprawnień do prowadzenia studiów oraz nadawani3*^ 
tułów zawodowych i naukowych, 
zapewninty zrównanie w prawach szkół wyższych 
lcż.niając ich uprawnienia wyłącznie od poziomu na^ 
wego uznanego przez organ upoważniony do prowa^ 

nia akredytacji, 
rozbudujemy system pomocy materialnej dla studen'^ 
angażujący środki finansowe z różnych źródeł i 
rzyslujący różnorodne formy pomocy materialnej-

^mocnieniu musi ulec rola korporacji uczonych i to- 
"atzystw naukowych w kształtowaniu norm etycznych 
i!andardów jakości w nauce,
Odejmujemy prace nad ustaleniem programów rozwo- 
111 dziedzin, za które państwo jest szczególnie odpowic- 
pialne (ochrona zdrowia, edukacja, ochrona środowi- 

bezpieczeństwo państwa i obywateli i in.). na tej 
Odstawie odpowiednie środki powinny być kierowane 
Oprowadzenie nadań naukowych potrzebnych do rc- 
^acji tych programów,
Ofiając Komitet Badań Naukowych za cenne rozwią- 
anie, należy wykorzystać zdobyte doświadczenia dla 
korzenia instytucji zdolnej do aktywnego kreowania 
Olityki rozwoju nauki i technologii. Konieczne są też 
Owe instrumenty sprawnego i efektywnego finansowa- 
h|a badań i utrzymywania standardów ich jakości.

Finansowanie:
Oświaty
Szkoły w Polsce mogą byc prowadzone przez róż- 

^ytucjc, a rodzice mają prawo wybierać miejsce kształ- 
Nla swego dziecka. Należy w związku z tym zdcccn- 
'a°Wać zarządzanie i finansowanie edukacji i ściślej 
l!Uać je z osobą pojedynczego ucznia.

W lej sytuacji zamierzamy;
powadzić całościowy, na nowo opracowany system 
'^nsowania szkół oparty na analizie rzeczywistych 
t)sZlów zadań edukacyjnych i na udziale dochodów 
^snych gmin,

c>ągu 3 lal zwiększyć realne nakłady na oświatę, 
ciągu 2 lal zwiększyć place nauczycieli do poziomu 

'^Powiadającego randze lego zawodu i poziomowi ogól- 
Rch zarobków,

Nauka
Nauka jest źródłem rozwoju kultury i cywil'2” 

oraz najważniejszym czynnikiem decydującym OJ3* f 
kształcenia. Poziom i zakres prowadzonych badań dc 
minują możliwości rozwoju gospodarczego w dłuż-sZ , (( 
okresie czasu. Niedostateczne finansowanie oraz brak 
pozycji rozwiązań i uregulowań w obszarze nauk' 
opóźnia proces transformacji i jest przyczyną znacz- 
nych strat gospodarczych i kulturowych. 1

rozwinąć system stypendialny dający szanse wykszał- 
ccnia dzieciom i młodzieży z uboższych środowisk, 
uporządkować zasady rozdziału środków finansowych 
przeznaczonych na inwestycje szkolne, 
wprowadzić system bonów szkolnych umożliwiających 
rodzicom swobodny wybór szkoły.

Wyższych Uczelni i Nauki
Za niezbędne minimum środków ogółem przezna

czonych na edukację i naukę należy przyjąć taki ich po
ziom, który zahamuje postępującą od szeregu lat dekapita
lizację majątku, umożliwi rozpoczęcie niezbędnych inwe
stycji oraz zapewni rozwój kadr o odpowiednich kwalifi
kacjach.

Uważamy, że:
ważnym instrumentem racjonalizacji gospodarowania 
powinna być nowelizacja przepisów regulujących go
spodarkę finansową tych sfer, uwzględniającą ich spe
cyficzne potrzeby i likwidującąniekorzystnerozwiąza
nia, niespójności i niejednoznaczności,
budżet państwa oraz budżetu samorządów terytorialnych 
należy traktować jako główne i trwałe źródła finanso
wania szkolnictwa wszystkich szczebli i niezależnie od 
możliwości korzystania z innych źródeł powinny one 
zapewniać stały rozwój i podnoszenie polskich wy
ższych uczelni.

/wyciąg z programu AWS, dotyczący edukacji/

Ochrona zdrowia w programie Akcji Wybor
czej ,, Solidarność”

Polska może i musi 
być zdrowsza

OcennzStan zdrowia polskiego narodu jest poważ
nie zagrożony, a system lecznictwa jest zaniedbany i nie
sprawny.

Przyczyną upadku polskiej służby zdrowia jest 
chroniczne niedofinansowanie, zła organizacja świadczeń 
medycznych oraz nieposzanowanic praw pacjenta.

Objawy: W efekcie bankructwa finansowego sys
temu pacjenci muszą płacić coraz więcej za leczenie i leki, 
ubożeją pracownicy lecznictwa, państwowe szpitale i przy
chodnie sa zadłużone, nic remontowane i słabo wyposażo
ne, rząd doprowadzi! do sporów z lekarzami i środowiska
mi medycznymi.

Diagnoza. Lewicowa koalicja nic wywiązała się z 
obietnic wyborczych tzn. nic zwiększyła nakładów na 
ochronę zdrowia. Rządy koalicji SLD-PSL okazały 
się niezdolne do rzeczywistego rozwiązania podsta-
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wowych problemów polskiej służby zdrowia. Dopro
wadziło 10 do masowych protestów i kon Ili kłów z 
lekarzami i pracownikami służby zdrowia oraz po
wszechnego niezadowolenia pacjentów.

Proponowane leczenie'. Budowanie nowego sys
temu ochrony zdrowia powinno odbywać się z uwzględ
nieniem opinii samych zainteresowanych, w drodze dialo
gu i przyzwolenia społecznego.

Głęboko zreformujemy polską służbę zdrowia, rów
nocześnie zwiększając na nią nakłady. Pozwoli to popra
wić warunki leczenia chorych w szpitalach i zlikwidować 
kolejki do lekarzy.

Zwiększony budżet powinien zostać wykorzy
stany na działania „ratunkowe”:

- sfinansowanie świadczeń medycznych gwarantowanych 
ustawowo,

- oddłużenie publicznych zakładów opieki zdrowotnej - 
przed ich usamodzielnieniem, komunalizację, prywaty
zację,

- odbudowanie majątku zakładów (odpisy amortyzacyj
ne),

- restrukturyzację szpitali i zakładów lecznictwa uzdro
wiskowego,

- odbudowanie poziomu wynagrodzeń pracowników do 
poziomu co najmniej 100% średniej płacy w przedsię
biorstwach.

1 .W oparciu o ustawę o powszechnym ubezpieczeniu zdro
wotnym, przygotowaną przez Społeczną Komisję Zdro
wia przy KK NSZZ „S”, powstaną Kasy Chorych, jako 
samorządne instytucje ubezpieczeniowe, dostępne dla 
wszystkich mieszkańców i ich rodzin;

2.Pacjent, niezależnie od wysokości swoich zarobków, 
stanu zdrowia czy wieku, będzie miał prawo do leczenia 
u wybranego przez siebie lekarza czy też w wybranym 
przez siebie szpitalu, bez ponoszenia dodatkowych kosz
tów,

3.Składka na ubezpieczenie zdrowotne nic będzie nowym 
podatkiem na zdrowie. Wprowadzenie składki będzie w 
pełni wyrównane obniżeniem podatku dochodowego o 
wielkość składki, którą płaci ubezpieczony.

4.Ubezpieczony po opłaceniu składki będzie miał pełną 
gwarancję prawnądla siebie i dla swojej rodziny, że Kasa 
Chorych zapłaci za niego koszty leczenia, profilaktyki, 
rehabilitacji, a także pogotowia ratunkowego i częścio
wo transportu medycznego.

5. Ponadto Kasa Chorych gwarantuje pacjentowi korzy
stanie z prywatnych gabinetów lekarskich, spółdzielni 
lekarskich czy też przychodni państwowych, z którymi 
zawarła umowy.

6. Kasy Chorych tworzą fundusze ubezpieczenia zdrowot
nego, które będą niezależne od budżetu państwa i nieza
leżne od administracji rządowej; będą podlegały kon
troli społecznej.

Tygodniowa przerwa 
w wydawaniu Biuletynu
Kilka ostatnich numerów Biuletynu zdonii”0 

wały informacje wyborcze: prezentacja kandydat0'' 
i programu AWS. - Ze względu na rolę „S” W ’ 
tematy dotyczące wyborów do parlamentu irakwvv‘1 
liśnty jako sprawę nadrzędną. Ten numer jest ostal 

nim w kampanii wyborczej '97. Od następnego 
camy do naszych spraw związkowych. Ale zan"n' 
nastąpi proponujemy tydzień odpoczynku po 
rach, tydzień przerwy.

Biuletyn nr 351 ukaże się 29 wrześni3.

-----------_____________ wśjte____________
„Solidarności” ZIEMI RADOMSKIEJ DÓ SEJMU7. Każdy ubezpieczony będzie mógł wybrać do jakiej k^ 

chcc należeć i płacić 
nalnc Kasy Chorych, Zakładowe Kasy Chorych (w^ 
żych zakładach pracy), a także Branżowe Kasy Chory1 
(kolejowe, górnicze, wojskowe, rolnicze).

8. Pacjent, wybierając lekarza lub szpital, będzie decyd( 
wał, gdzie będą trafiały pieniądze z jego składki. T)’1 
samym będzie współdecydował i uczestniczył wdosh 
nalcniu systemu.

ci i młodzież do palenia tytoniu, najczęstszej 
chorób nowotworowych i chorób serca.

ANDRZEJ BELI NA

Kandydatów NSZZ,, Solidarność " Zie
mia Radomska pyta Anna Rajchert

Wreszcie możemy 
mieć glos w Sejmie♦Narodowy Program Zdrowia otrzyma konieczne fund3 

szc na promocję zdrowia, zapobieganie chorobom11 
wolworowym i chorobom układu krążenia, które sągł° 
ną przyczyną zgonów w Polsce.

*Dla osób niepełnosprawnych będziemy tworzyli wjri. Otwierasz listę kandydatów AWS Ziemi Radom- 
ki do rehabilitacji i powrotu do aktywnego życia ByJeś pierwszy na liścic kandydatów „Solidar-
scu pracy oraz dostępu do miejsc publicznych. Ai” typowanej przez Zarząd Regionu. Nie ma eo 

♦Ograniczymy reklamy papierosów, które skłaniają^jest t0 wyróznienie> _ Kampania wyborcza 
ci i młodzież do palenia tytoniu, najczęstszej przycA\ d() kandydaci maj Q dsta_
chorob nowotworowych i chorób serca. ijf.. . , .. , . , , . . .... , . ,, . , lstęw jak najlepszym świetle.-Jak sądzisz, jakie

♦Zmiana ustawy o medycynie pracy skłoni pracodaw11k, •» .................
. ' , ■ , , • wędy przesądziły o tym wyróżnieniu?Ho nnnr'.ni/\/ ii/anlnunu/ nrnnw i \Q * 1 t v v vdo poprawy warunków pracy i ochrony zdrowia praco" 

ników.
*;______________ j _______ j ________

otrzymają większe fundusze, aby zapewnić godne 
runki opieki i pracy personelu.

♦Nowa ustawa - prawo uzdrowiskowe - zagwaranwje.sZt; 
szy dostęp do leczenia sanatoryjnego oraz zapewni t 7 
nę zdrowia i rozwój uzdrowisk polskich

*Ustawa o :
sanitarny kraju.

♦Przyjęcie ustawy Karta Praw Pacjenta poprawi 
pacjcnl-lckarz i zagwarantuje lepsze poszanowanie P 
pacjenta m.in. przez rzecznika praw pacjenta.

„ , , . ...... .ncnicL Pierwsze miejsce na radomskiej liście AWS przyj-Zakłady pomocy społecznej i opiekuńczej, IW . . . , .J^jako wyróżnienie nie mojej osoby, ale Solidarności
* * * •; ‘At Radomskiej. Jako podkreślenie przez ugrupowa- 

^chodzące w skład Regionalnego Oddziału Akcji Wy- 
’ r^ej Solidarność roli Związku, najpierw - w scalaniu 

. >cy, powołaniu AWS, potem - w całym żmudnym a i rozwoj uzdrowisk polskich. j j

zdrowiu publicznym pozwoli poprawić ceSie.przygotowania się do wyborów. I myślę, że była
, r®Wnież forma podziękowania „S” za konsekwencję 
Pałaniu, w szczególnie trudnych dla Związku latach 
W SLD-PSL.

Dlaczego Zarząd Regionu dał mi pierwsze miej- 
Ta liście kandydatów „S”? - Myślę, że duże znacze- 
e nnał mój długoletni staż związkowy - od 1980r. i 

, Tl we władzach związku, na szczeblu regionalnym i 
^jowym. A jeśli już mogę skorzystać z prawa do pro- 
.°cji swojej osoby, to wspomnę jeszcze o moich do
liczeniach, związanych z zarządzaniem pracą innych iw, • 

l41- Zarządzaniem instytucją, zwaną Zarząd Regionu
„S” Ziemia Radomska, który - poza związkową 

[.^dzą zwierzchnią - jest też pracodawcą, zarządzaniem 
które wiąże się z koniecznością znajomości zasad 

Toniii, organizacji przedsiębiorstwa, znajomością pra- 
/ ' Podkreślam, że są to tylko moje przypuszczenia. - 
T'? jednak, że członkowie Zarządu Regionu, podej- 
jTc te decyzję, zdawali sobie sprawę, że zasiadanie w 
i Jhlie wymaga umiętności wyważenia interesów Związ- 

1 interesów Polski, by nie były sprzeczne ze sobą.
, Pierwszy na liście AWS, pierwszy na liście „S”. Czu- 
j^się kandydatem bardziej AWS, czy bardziej kandy- 
T^olidarności—

Solidarność w parlamencie musi 
kontynuować swoją rolę, jaką pełni w 
AWS-ie. Dlaczego?

Jak już wspomniałem, „S”jest kon
sekwentna w swoich działaniach od
1989r. Na początku były one może zbyt chaotyczne, bo 
to był specyficzny czas. Związkowcy musieli uczyć się 
wielu rzeczy od podstaw. Musieli uczyć się roli wolnego 
związku zawodowego w demokratycznym państwie, 
musieli uczyć się prawa, sztuki negocjacji. Zawsze jed
nak wiedzieli czego chcą. - Tak naprawdę, członkowie 
„S” nigdy nie byli w rządzie. - Za lata nauki zapłacili
śmy przegraną w wyborach 1993r. Przyszły trudne lata. 
Wiadomo było, że władza nie będzie przychylnie patrzeć 
na „Solidarność”. To nas jednak nie załamało. Robili
śmy swoje. Wskazywaliśmy na błędy. Włączaliśmy się 
w programy naprawcze - jednak nie miał ich kto wdro
żyć w życie. Broniliśmy pracowników, bezrobotnych 
przed sądami pracy. Wyrażaliśmy niezadowolenie spo
łeczne w rożny sposób; gdy nie było innego wyjścia - 
również w manifestacjach.

Wiele nauczyliśmy się w tych latach. Szkoliliśmy 
się, wyciągaliśmy wnioski, szukaliśmy rozwiązań. Po
nieważ negocjacje, szczególnie ze stroną rządową były 
bez efektów, „S” musiała przygotować swój program. To 
ten program stał się elementem scalającym polską pra
wicę. NSZZ „Solidarność” musi przyjąć w parlamencie 
rolę gwaranta realizacji tego programu. -1 ja, rolę takie
go gwaranta, chcę pełnić w przyszłym Sejmie.

Ale najpierw musimy być w Sejmie. A to może 
stać się tylko z woli wyborców. To tylko dzięki nim bę
dziemy mogli mieć głos w Sejmie.

Czy to nie będzie czasem glos przeciw innym 
ugrupowaniem, startującym z listy AWS, czyli kłót
nia na prawicy, którą tak krytykowano w poprzed
nim Sejmie?

Nie. - Po to będzie powołany Klub Parlamentarny 
AWS, po to rozpoczynamy organizowanie Ruchu Spo
łecznego AWS, by wszelkie dyskusje, ścieranie się od
miennych poglądów odbywały się wewnątrz Klubu, we
wnątrz Ruchu Społecznego AWS, a nie na forum Sejmu 
czy Senatu. To oznacza również mniej konfliktów w sa
mym związku. Polityka, która czasem nas dzieliła, przej
dzie do ugrupowania politycznego. Z działaczy związ
kowych zostanie zdjęty ten dodatkowy ciężar. Będą mie
li więcej czasu na bycie bliżej pracowników, członków 
Związku.
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Odpowiedzialnie
i sprawiedliwie 

w lepszą przyszłość

Trzy kadencje we władzach regionalnych Związ
ku. W ostatniej kadencji członek Komisji Krajowej. 
Przez dwie kadencje skarbnik ZR. - Czy to kres pracy 
w Związku? Czy decyzja o kandydowania do Sejmu 
oznacza, że nie mieścisz się już w „garniturze związko
wym”?

W pewnym sensie tak jest. - Wychodzę z założenia, 
że nie wolno zatrzymywać się w miejscu, by nie stracić 
impetu do działania, do wydobywania z siebie tego co naj
lepsze. Stawiam na rozwój, na poszerzenie wiedzy, na nowe 
doświadczenia, na rozwój swojej osobowości. - Jestem 
przecież w tzw. „wieku rozwojowym”. - Teraz chciałbym 
spojrzeć na sprawy związkowe z innej, szerszej perspekty
wy. Z perspektywy parlamentu. Tym bardziej, że program 
NSZZ „Solidarność” nie zawęża się tylko do spraw pra
cowniczych. Utrzymywałbym nadal ściśły kontakt ze 
Związkiem.

Czy na forum Sejmu chcialbyś wnieść jakieś szcze
gólne sprawy, dla Ciebie najważniejsze?

Z racji mojego uczestnictwa w wydarzeniach Czcrw- 
ca’76, ważne dla mnie jest upomnienie się o rekompensatę 
dla innych skrzywdzonych i dla skrzywdzonego miasta 
Radomia. - Jest to jedno z ważniejszych zadań dla naszych 
przyszłych parlamentarzystów - zapisane w programie re
gionalnym.

Do programu odnosił się nic będę. W Związku mó
wimy o nim od wielu lat, a ostatnio szczególnie dużo. Przy- 
loczęjedynic moje credo wyborcze - umieściłem je na ulot
ce: „odpowiedzialnie i sprawiedliwie w lepszą przyszłość”. 
Że chccmy lepszej przyszłości, to dla wszystkich jest ja
sne. Po to ponosimy te wszystkie trudy, po to budujemy 
programy, po to się zjednoczyliśmy, aby o tę lepszą przy
szłość walczyć. Przez „sprawiedliwie” rozumiem, że lep
szą przyszłość mają budować, w naszym imieniu, niesko- 
rumpowani, uczciwi, moralni urzędnicy państwowi i sa
morządowi, sędziowie, prokuratorzy, policjanci, nauczy-

ciele, lekarze, związkowcy. Ale przede wszystkim „sp*3 
wicdliwic” odnoszę do siebie. Chciałbym o program,z 
lidamości” walczyć sprawiedliwie.

Do przymiotów wszystkich wymienionych os° 
chciałbym dodać kolejne słowo z tego credo: „odpo"'|C 
dzialnic”. - Deklaruję, że moja odpowiedzialność wpPj 
w Sejmie, w komisjach sejmowych będzie wyglądać 
jak w posiedzeniach gremiów związkowych.

Czyli obowiązkowość, konkretność, realiz1" 
przede wszystkim? - Tak Cię ocenia ogół związkowe0"

ZBIGNIEW CEBULA

Pracować dla malej 
ojczyzny - naszego 

regionu

Sprzeciwiam się sytuacji, w której z 
prywatyzacji majątku narodowego korzy
sta tylko część Polaków. Satysfakcję mate
rialną muszą odczuć wszyscy dorośli oby
watele. Będę więc zmierzał do przeprowa
dzenia powszechnego uwłaszczenia społe
czeństwa. Zasadą byłoby przekazywanie kapitału uwłasz
czeniowego na fundusze emerytalne, bony prywatyzacyj

Chyba nic wszyscy... Mam tu na 
ze Związku, którzy - niestety - nie najlepiej znaleźli^ 
tej kampanii wyborczej. - Muszę o tym incydencie v • 
nlhieć, właśnie dla dobra przyszłości. Powinni oni z 
sobie sprawę, że ich nie uzasadnione, szumne protesty, 
niosły szkodę tej kampanii. A swoim zachowaniem, 
autorzy pozbawili się prawa do oceny i rozliczeń. ,

Chcę zaapelować do związkowców, aby te nasze," 
padki przy pracy” potraktowali jako właśnie incyden’.'

Jeśli chcemy realizować nasze cele statutowe, . 
program, to musimy zagłosować na naszych kolegów, 
łączy NSZZ „Solidarność”.

A ja obiecuję, jestem pewien, że wskazanie na1 
nie będzie strzałem chybionym.

Jako jpden z czterech kandydatów NSZZ „Soli- 
, |egó(®°ść” startujesz z listy AWS. Gdyby wybory oka- 

mys i i u ° “(5ysję (ya debie szczęśliwe, jaka byłaby Twoja spe- 
‘^Mność?

ne oraz udziały pracownicze.
Gdyby stworzono mi taką szansę, w parlamencie 

chciałbym pracować w komisji obrony narodowej, polity
ki społecznej i łączności z Polakami.

Mówiliśmy o problemach całej społeczności na
szego regionu. A co ze sprawami pracowniczymi?

1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.
9.

Zdzisław MASZKIEWICZ

Nasi kandydaci do Sejmu RP

Nasz kandydat do Senatu RP

Andrzej BELINA 
Stanisław IWANICKI 
Jan REJCZAK
Kazimierz STASZEWSKI 
Jacenty DEJNIAK 
Jolanta KUCHARSKA 
Witold RAK
Zbigniew CEBULA 
Ryszard EAŁEK

10. Jadwiga BERAK
11. Mieczysław WÓJCIK
12. Marek MAŁYSA
13. Marian KRAWCZYK
14. Ryszard BOBROWSKI
15. Romuald SZEREMIETIEW
16. Jan ŁOPUSZAŃSKI

LISTA l\R 5

? Zdaję sobie sprawę, że wybór posła związkowca 
i, ic'^Z „Solidarność” będzie możliwa tylko dzięki dużej 

"bilizacji związkowców i ich rodzin. - Jeśli już stałoby 
)9ak, że większość głosujących postawiłaby „X” przy 

... Vji numer 8 listy AWS, co oznaczałoby wskazanie na 
i^j^osobę, to chciałbym być posłem-związkowcem.

, Wielkąpolitykę zostawiłbym dla osób z pierwszych 
gazet. Chciałbym się skupić - poza rutynowymi zaję- 

n11'' 'łhti posła - na działalności na rzecz naszego regionu - 
^ej małej ojczyzny.

N iezwłocznie należałoby rozwiązać problemy nasze- 
*Ptżemysłu zbrojeniowego. Ja mam tu szczególne zobo- 
'^-ania wobec Łucznika, Pronitu, Profela, Męska. - Będę 
^tępował o podniesienia realnych nakładów na obronę 

Minimum 3 procent PKB.
Niezwykle istotne jest bezpieczeństwo obywateli na 

(cy> w domu. Uważam za konieczne w tym wypadku zno- 
^żowanie kodeksu karnego i zwiększenia środków dla 
Alicji.

Województwo radomskie zajmuje, niemal we 
^ystkich statystykach, ostatnie miejsce. Bezrobocie 
,’eje tylko w statystykach. - Ten stan rzeczy musi ulec 

''anie. Należy rozwijać gospodarkę, chronić i promować 
U*Przemysł, nasze wyroby. Niezbędne więc będąnisko- 
l^0centowane kredyty, głównie dla średnich i małych fmn. 
godniejsze warunki fiskalne, ekonomiczne dla małego 

<nesu, to zmniejszenie „szarej strefy”.
Szansę na przyspieszenie rozwoju regionu, podwyż- 
poziomu życia mieszkańców, nowe miejsca pracy 

I 5e dać naszej Ziemi Radomskiej utworzenie Specjal- 
|jJ Rozproszonej Strefy Ekonomicznej (z podstrefami w 
pakach i Szydłowcu). Przypisane jej bodźce, m.in. w 
Ij ^aci ulg podatkowych przyciągną kapitał strategiczny 

Pasywny.

Uważam, że musi nastąpić nowelizacja prawa pracy. 
O wszystkich kwestiach nie jestem w stanie powiedzieć. 
Wskażę na te, które uważam za najistotniejsze: przywró
cenie 100-procentowych zasiłków chorobowych, przywró
cenie możliwości odejścia na wcześniejsze emerytury ko
bietom po 35 latach pracy i mężczyznom po 40 latach.

Próba uaktywnienia absolwentów szkół, poprzez 
odebranie im zasiłków dla bezrobotnych - jak pokazało 
życie - nie powiodła się (nie z winy samych absolwentów). 
Uważam, że powinien on zostać przywrócony do czasu, 
gdy znacznie wzrośnie liczba ofert pracy.

Jakie walory ma kandydat na posła - Zbigniew 
Cebula?

Decyzja o kandydowaniu jest trudniejsza niż wybór 
komitetu wyborczego i osoby, na którą zechcemy oddać 
swój głos. Podjąłem ją po wielu rozmowach z kolegami z 
Łucznika, innych zakładów regionu, z rodziną. Moja kan
dydaturę zgłosiło kilka komisji. Spośród kilkunastu dzia
łaczy, pretendujących do roli kandydata NSZZ „Solidar
ność”, Zarząd Regionu wybrał mnie.

Myślę, że w swej dotychczasowej wieloletniej dzia
łalności społecznej cieszyłem się zaufaniem ludzi oraz śro
dowisk politycznych związanych z obozem chrześcijań- 
sko-patriotycznym. Zdobyłem doświadczenie w działalno
ści publicznej w czasie pracy w Zarządzie Regionu, w kie
rowaniu organizacjązwiązkowąnajwiększego zakładu w 
województwie. W tworzeniu jedności radomskiej prawi
cy, co zaoowocowalo jej sukcesem w wyborach samorzą
dowych. Obiecuję działać konsekwentnie jako poseł, nie 
gorzej jak w swej dotychczasowej pracy społecznej.
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KANDYDACI „Solidarności” ZIEMI RADOMSKIEJ DO SEJMU
MAREK MALYSA

Mechanizm 
państwa źle działa; 

kluczem do 
naprawy jest 

program AWS

myśli jak za czasów PRL-u: jakby nic gło- , 
sował, to i lak pierwsi wejdą. To jest bzdu- £

Jesteś najmłodszym kandydatem. Jak czujesz się 
w tej roli?

- Moim zdaniem, wiek nie jest istotny. Ważne jest 
przygotowanie merytoryczne, postawa moralna, osobo
wość. Będę nieskromny, w tym kontekście nic mam sobie 
nic do zarzucenia. Tak też ocenili mnie ludzie, którzy zde
cydowali, że jestem kandydatem do Sejmu.

Twoje nazwisko znalazło się liście kandydatów do 
Sejmu decyzją Krajowego Zespołu Elekcyjnego. Czy nie 
czujesz się kandydatem „przywiezionym w teczce”?

- Ja, przywieziony w teczce? To chyba najbardziej 
absurdalny zarzut, z jakim się dotychczas spotkałem. Świad
czy o tym mój życiorys, także procedura wyłaniania kan
dydatów. Przecież w pierwszej fazie bardzo poważnie bra
no pod uwagę moją osobę jako kandydata do Senatu. Prak
tycznie wszyscy członkowie Zarządu Regionu namawiali 
mnie, bym kandydował do Sejmu. Uważali, że właśnie w 
Sejmie mogę zdziałać więcej dla dobra ludzi. Zgodziłem 
się na to dopiero wtedy, gdy wszystkie ugrupowania sku
pione w AWS, jednogłośnie zaakceptowały tę zmianę. A 
dodam, że laka jednomyślność w innych głosowaniach zda
rzała się rzadko. W ten sposób zostałem kandydatem re
zerwowym. Rezerwowym, bo lista la została już wcześniej 
zaakceptowana przez przez Radę Regionalną AWS. Krajo
wy Zespół Elekcyjny, nic uwikłany w lokalne układy, oce
niając jej skład, uznał, że jestem lepszym kandydatem niż 
osoba, która była na liście przede mną i korzystając ze swo
ich uprawnień dokonał zmiany.

Miejsce dwunaste nie jest wysokie? Czy nie za ni
skie?

- Nic. Miejsce na liście nic ma znaczenia. To ludzie 
decydują na kogo oddają swój głos. Jeżeli kogoś wybiera
ją, to przy jego nazwisku stawiają znak „X”. - Oczywiście, 
poprzedni system i tu zostawił swoje ślady. Część ludzi

Warunki Realizacji Programu
AWS

ra. Mnie nic chodzi o to, który jestem na 
liście,mnie chodzi o to, co ma być zrobio
ne i w jaki sposób. Natomiast, kto zosta
nie wykonawcą, zdecydują wyborcy, oceniając wiaryg<?- 
ność poszczególnych kandydatów.

Jakie najważniejsze zadanie dla przyszłego paH3' 
mentarzysty stawia sobie najmłodszy kandydat?

- To pytanie wymaga szerszej odpowiedzi. Zac^ 
lak: organizacja państwa to wielki, skomplikowany ntech3- 
nizm, w którym każdą dziedzinę można porównać do ninió- 
szego lub większego trybu kola zębatego lub innej częsC‘ 
maszyny. By len.organizm dobrze działał, muszą być spr3" 
ne wszystkie jego części. Nawet z pozoru niewielki $ 
ment waży na sprawności i prawidłowym funkcjonował”11 
całego mechanizmu. Elementami państwa sąm.in. gosp° 
darka, na którą składają się różne sektory i branże, bezp’e 
czeństwo zewnętrze państwa i wewnętrzne obywateli, 
tern ochrony zdrowia, oświaty, system emerytalny, syste(1‘ 
organizacji terytorialnej państwa, system władzy itd. Sp”3'* 
ność i prawidłowe ustawienie wzajemnych relacji tych 
mentów wobec siebie decydują o sprawności państwa 
to z kolei przekłada się na zadowolenie i satysfakcję?’ 
obywateli. Dzisiaj większość społeczeństwa jest niez^0 
wolona: to niezadowolenie jest uzasadnione. A świadc 
ono, że mechanizm państwa źle działa. Trzeba go nap*3 

wić, uzdrowić. Kluczem jest program AWS.
Każdy odpowiedzialny człowiek, a za takiego 5 

uważam, nie może mówić, że da wszystko i wszys^1 
albo da wszystko określonej grupie. Są to bietnice bezP^ 

krycia; bazują na nich partie i ludzie za których szcze* 
nic dałbym przysłowiowego „złamanego grosza”.

Jednakże nic chcę być wybrany tylko po to, by uS' ;̂ 
na wygodnym stołku. Jest cały kompleks spraw, któPy* 
chcę się zająć i rzetelnie je realizować. Są to spra"?’|(‘ 
których można przeczytać z mojej ulotki i w progi-3*11 

AWS. }l
Jako człowiek odpowiedzialny nic twierdzę te\ 

wiem wszystko najlepiej i jestem spccjalistąw każdej 
dżinie. Praca parlamcntarzyty polega na kolektywnym1 przystosowaniem programu do nowopowstałej sylu- 
patrywaniu poszczególnych problemów. Jeżeli nieuzy5^ Ji, Wyrazem tego jest między innymi zgłoszony projekt 
my zdecydowanej większości, to możliwości realizacji^ ^milOwania ob]igacjj rządowych, które stworzyłyby
patrywaniu poszczególnych problemów. Jeżeli nicuzy1 „ 
I..J ----—J .. ,---------------------------, ,
graniu będą oczywiście mniejsze, ale i wtedy nic S’ 
będą za mną świadczyć, lecz czyny.

Natomiast ludzie, którzy oddadzą na mnie swój fe 
nic będą czuć się rozczarowani - tego jestem pewien’

Przygotowany w pierwszym półroczu 1997 roku 
fem AWS jest nastawiony na rozpoczęcie jego rcali- 
(ji po wygranych wyborach na jesieni tegoż roku przy 
lżeniu, że budżet i plan gospodarczy związany z tym 
ścieni będą wykonywane ze stosunkowo niewielkim 
pyleniem.

Jednakże zamknięcie prowizoryczne pierwszego 
^cza wskazywało na to, że odchylenie na niekorzyść 
Sl°sunku do planu rządowego sa znacznie większe ani- 
spodziewane. Dotyczy to szczególnie: 

salda budżetowego wynoszącego po upływie 5 miesię- 
ey przeszło - 6,5 mld złotych, co oznacza przekroczenie

■ Planowanego deficytu o przeszło 50%,
Pjenmego salda obrotów handlu zagranicznego wyno- 

i snącego po upływie 3 miesięcy - 3,6 mld USD, co przy
Zżymaniu tego trendu może wynieść w skali całego 
r°ku nawet 15 mld USD.

W tych okolicznościach przejęcie gospodarki kra- 
nowy rząd nastąpi w znacznie gorszej sytuacji ani- 

Przewidywał to budżet na rok 1997.
W lipcu nastąpiło katastrofalne pogorszenie sytu- 

j‘ spowodowanej powodzią, której skutki materialne i 
kczne nie są w chwili obecnej możliwe do oszacowa
nie które zaciążą w szczególny sposób na najbliższych 
lcsiącach.

W związku z tym wymagana będzie całkowita prze
rwa budżetu na rok bieżący i na rok 1998, niezależnie 
konieczności opracowania długofalowego planu likwi- 

’cji skutków powodzi i stworzenia zabezpieczeń przed 
dualnymi zagrożeniami w przyszłości.

Stawia to nowy rząd w znacznie gorszej sytuacji 
’^li wynikało to z prognoz przedwyborczych leżących 
Odstaw programu AWS.

Można stwierdzić jedynie, że ogólne założenia pro
stu AWS pozostają nadal aktualne i stanowią rękojmię, 
PrZy ich konsekwentnej realizacji uzyska się najlepsze 

'^llaty w rozwoju społeczno-gospodarczym, przy rów- 
^esnym najskuteczniejszym pokonaniu wszystkich 
'Uliwości wynikających z katastrofy powodziowej.

Dlatego też AWS prowadzi prace nad odpowied- 
'''l nr?,,.,i„:

Wyrazem tego jest między innymi zgłoszony projekt 

K . w j j J
■ Cr>alnc podstawy dla likwidacji skutków powodzi, przy 

n°czcsnym maksymalnym zabezpieczeniu przed gro-
c^i zwiększeniem inflacji.

Warsząwa, sierpień 1997r.
/materiał nadesłany przez Biuro Prasowe AWS/

*NSZZ „Solidarność” Rolników 
Indywidualnych - gościnnie*

Rolnicy indywidualni dziękowali 
Bogu za tegoroczne zbiory
W ostatnią niedzielę sierpnia obchodziliśmy religij

ną uroczystość dziękczynienia za tegoroczne zbiory - Do
żynki Diecezjalne.

W niedzielne przedpołudnie rolnicy indywidualni z 
Diecezji Radomskiej zebrali się przed kościołem św. Jana 
w Radomiu. Powitał ich Przewodniczący Zarządu Woje
wódzkiego NSZZ „Solidarność” Rolników Indywidualnych 
- Tomasz Świtka, kandydat na posła do Sejmu Rzeczypo
spolitej.

Wieńce poświęcił i procesję poprowadził ulicami 
Radomia, do Katedry Radomskiej, J.E. Ksiądz Biskup 
Edward Materski Ordynariusz Diecezji Radomskiej. Ksiądz 
Biskup sprawował później uroczystą Mszę Świętą dzięk
czynną. W koncelebrze uczestniczyli również Ksiądz Ka
nonik Zdzisław Domagała - Diecezjalny Duszpasterz Rol
ników i Ojciec Piotr Stankiewicz z zakonu cystersów, dusz
pasterz z parafii Wąchock.

Wspomnę o dwóch przemyśleniach Księdza Bisku
pa Ordynariusza, zawartych w homilii. Jedno dotyczyło 
wskazania na Chleb jako symbolu Daru Bożego i symbolu 
naszych codziennych potrzeb, drugie na ludzkie serce jako 
tajemnicę pojednania człowieka z Bogiem.

Starostami tegorocznych dożynek byli Jadwiga Be- 
rak, kierownik Państwowej Inspekcji Ochrony Roślin w 
Szydłowcu, działaczka NSZZ „S” Rolników Indywidual
nych, kandydatka na posła RP i Dariusz Bąk - Nadleśniczy 
Lasów Państwowych w Dobicszynie, działacz „S” leśni
ków, kandydat na Senatora RP.

Uroczystości zakończyły się spotkaniem w kaplicy 
przy kościele św. Jana. Kandydaci prezentowali swoje pro
gramy dla rolnictwa.

Franciszek Gromski
NSZZ „S" Rolników Indywidualnych

Państwu ELŻBIECIE
i MIROSŁAWOWI PIOTROWSKIM

z powodu śmierci MATKI

wyrazy głębokiego współczucia 
składają

TKK NSZZ „S” Pionki 
i Zarząd Regionu NSZZ „S” Ziemia Radomska
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DO SEJMU
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Kazimierz STASZEWSKI
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Zbigniew CEBULA .
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